
UCHWAŁA NR LIII.285.2022 
RADY GMINY MASŁOWICE 

z dnia 24 marca 2022 r. 

w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Planowania Przestrzennego, Ładu, Porządku, Bezpieczeństwa Publicznego oraz Handlu i Usług Rady 

Gminy Masłowice za 2021 rok 

Na podstawie art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r. 
poz. 559) oraz §26 ust. 3 Statutu Gminy Masłowice stanowiącego załącznik nr 1 do uchwały Nr 
XLVII/228/2018 Rady Gminy Masłowice z dnia 28 września 2018 r. (Dz. Urz. Woj. Łódzkiego 
poz. 5067 z 2018 r.) uchwala się, co następuje: 

§ 1. Przyjmuje się sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Planowania 
Przestrzennego, Ładu, Porządku, Bezpieczeństwa Publicznego oraz Handlu i Usług Rady Gminy Masłowice za 
rok 2021 stanowiące załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodniczący Rady Gminy 
 
 

Mariusz Sarna 
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Załącznik do uchwały Nr LIII.285.2022 

Rady Gminy Masłowice 

z dnia 24 marca 2022 r. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Planowania Przestrzennego, 
Ładu, Porządku, Bezpieczeństwa Publicznego oraz Handlu i Usług Rady Gminy Masłowice za 2021 rok 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Planowania Przestrzennego, Ładu, Porządku, 
Bezpieczeństwa Publicznego oraz Handlu i Usług została powołana uchwałą Nr II/4/2018 Rady Gminy 
Masłowice z dnia 27 listopada 2018 r. Na Przewodniczącego Komisji przez członków Komisji został 
wybrany Pan Dariusz Kołodziejczyk. 

Skład komisji w 2021 r.: 

1) Kołodziejczyk Dariusz – Przewodniczący Komisji, 

2) Mierzwa Zbigniew – Zastępca Przewodniczącego Komisji, 

3) Cichoń Józef - Członek, 

4) Kołodziejski Mariusz – Członek, 

5) Michalski Grzegorz – Członek, 

6) Ryszka Wiesław – Członek. 

Komisja pracowała w oparciu o plan pracy zatwierdzony Uchwałą Nr XXXIV.184.2020 Rady Gminy 
Masłowice z dnia 28 grudnia 2020 r. W 2021 r. odbyło się 23 posiedzenia Komisji oraz Komisja brała 
udział w 4 wspólnych posiedzeniach Komisji. 

W dniu 14 stycznia 2021 r. Komisja brała udział we wspólnym posiedzeniu Komisji na temat Funduszu 
Przeciwdziałania COVID-19 dla gmin z przeznaczeniem na inwestycje realizowane w miejscowościach, 
w których funkcjonowały zlikwidowane państwowe przedsiębiorstwa gospodarki rolnej. Wójt Gminy 
przedstawił 3 propozycje inwestycji, dotyczyły one: remontu oczyszczalni ścieków w Chełmie wraz 
z kanalizacją, remontu Ochotniczej Straży Pożarnej w Masłowicach oraz przebudowę drogi gminnej 
w miejscowości Bartodzieje. Radni stwierdzili, iż remont oczyszczalni w Chełmie wraz z kanalizacją jest 
potrzebny. Jeden z Radnych przedstawił propozycję przebudowy drogi z miejscowości Tworowice do 
Przeręba zamiast drogi w miejscowości Bartodzieje. Radni  przychylili się jednak propozycji wójta 
dotyczącej przebudowy drogi w Bartodziejach. Radni stwierdzili, że budynek OSP w Masłowicach 
nie powinien być remontowany, a powinien zostać wybudowany nowy. Radni przychylili się do propozycji 
zgłoszonych przez Wójta i nie poddawali ich pod głosowanie. W sprawach rożnych został poruszony temat 
szczepień. 

Dnia 20 stycznia 2021 r. Komisja zajmowała się zaopiniowaniem uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w sołectwie Strzelce Małe w gminie Masłowice. 
W posiedzeniu uczestniczyła Pani Dorota Sambor, która szczegółowo omówiła projekt uchwały dotyczący 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Nawiązano również połączenie online z firmą 
wykonującą omawiany miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, która odpowiedziała na 
wszystkie pytania zadane przez Radnych. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. W drugiej 
części posiedzenia Komisja udała się na oględziny budynku świetlicy wiejskiej w miejscowości Ogrodzona 
w gminie Łęki Szlacheckie. Do komisji dołączyli, radny gminy z okręgu Masłowice oraz sołtys wsi 
Masłowice. Celem oględzin było rozeznanie się z zasadnością remontu strażnicy OSP w Masłowicach. Na 
miejscu obecny był sekretarz gminy Łęki Szlacheckie, który wyjaśniał kwestie nurtujące radnych. 

W dniu 22 stycznia 2021 r. Komisja zajmowała się zaopiniowaniem uchwał dotyczących zmian 
w budżecie i w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Skarbnik Gminy omówiła zaistniałe zmiany. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał. 

W dniu 23 lutego 2021 r. Komisja zajmowała się omówieniem kosztów funkcjonowania szkół na terenie 
gminy Masłowice za rok 2020. W posiedzeniu uczestniczył także dyrektor PSP w Strzelcach Małych, który 
omówił koszty funkcjonowania placówek oświatowych na terenie gminy Masłowice. Omówiono kwestie 
wymaganych remontów i ich zasadność. W sprawach różnych radny Józef Cichoń przedstawił komisji 
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swoje uwagi dotyczące przetargu unijnego na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu 
gminy Masłowice. 

W dniu 9 marca 2021 r. Komisja zajmowała się projektami uchwał w sprawie zmian w budżecie gminy 
oraz zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Na posiedzeniu komisji obecna była Pani Skarbnik, która 
szczegółowo omówiła dokonane zmiany. Radni dużo uwagi poświęcili zadaniu związanemu z odbiorem 
i zagospodarowaniem odpadów komunalnych z terenu Gminy Masłowice. Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekty uchwał. W dalszej części komisji Wójt Gminy odpowiadał na pytania związane 
z planowanymi inwestycjami drogowymi. Ostatnia cześć posiedzenia została poświęcona nowej uchwale 
funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2022, która nie została poddana pod głosowanie na tym posiedzeniu. 

W dniu 12 marca 2021 r. po odrzuceniu przez Radę Gminy projektu uchwały w sprawie funduszu 
sołeckiego na rok 2022, który przewidywał niewyodrębnienie funduszu sołeckiego członkowie Komisji 
zajęli się nowym projektem uchwały, który przewidywał wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2022 r. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, w którym fundusz sołecki został wyodrębniony. 

W dniu 22 marca 2021 r. Komisja zajmowała się kwestią przydomowych oczyszczalni ścieków. 
W posiedzeniu uczestniczyła Pani Skarbnik, która omówiła aspekty finansowe dotyczące projektu 
przydomowych oczyszczalni ścieków w gminy Masłowice. Przedstawiła komisji kwotę jaką Urząd otrzymał 
do realizacji przedsięwzięcia, możliwe odliczanie podatku VAT, koszty nadzoru i dokumentacji. Komisja 
uważa, że Urząd Gminy musi partycypować w kosztach. Komisja po burzliwych naradach wspólnie 
wypracowała poziom partycypacji w kosztach instalacji na poziomie 4200 złotych + 8% VAT po stronie 
mieszkańców i około 2500 złotych po stronie Urzędu. Komisja pozytywnie zaopiniowała taki projekt 
uchwały. Jeden z Radnych zaproponował, aby podjąć ten temat na sesji Rady Gminy. 

W dniu 16 kwietnia 2021 r. Komisja zajmowała się omówieniem funkcjonowania instalacji OZE 
działających na terenie gminy Masłowice. Komisja dyskutowała na tematy związane z problemami 
beneficjentów programu OZE. Stwierdzono, że analizowane problemy nie są zależne od Urzędu Gminy, zaś 
zakładu usług energetycznych. Poruszono również kwestie związane z katem nachylenia paneli 
fotowoltaicznych. W drugiej części członkowie komisji odwiedzili PSP w Przerębie. Dyrektor oprowadził 
komisję po placówce. Zwrócono uwagę na zły stan techniczny budynku. Przedstawiono również koszty 
funkcjonowania szkoły, które w przeliczeniu na ucznia są niezmiernie wysokie. 

W dniu 30 kwietnia 2021 r. Komisja zajmowała się propozycjami budowy i remontów dróg na terenie 
gminy Masłowice. Komisja przedstawiła swoje propozycje, wnioskując również o systematyczne 
uzupełnienie poboczy przy wąskich pasach ruchu, czyszczenie poboczy oraz wyrównanie kolein na drogach 
dojazdowych do pól. 

Dnia 19 maja 2021 r. Komisja zajmowała się sprawozdaniem finansowym Urzędu Gminy Masłowice za 
2020 rok. Pani Skarbnik szczegółowo omówiła sprawozdanie, odpowiadając przy tym na pytania członków 
komisji. Po dokładnym przeanalizowaniu sprawozdania Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 

W dniu 27 maja 2021 r. Komisja zajmowała się zmianami w budżecie gminy na 2021r., zmianami 
w WPF, projektem uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Masłowice pożyczki bankowej 
długoterminowej na wyprzedzające finansowanie zadania inwestycyjnego realizowanego z udziałem 
środków pochodzących z Unii Europejskiej oraz projektem uchwały w sprawie niedochodzenia należności 
z tytułu rekompensaty, o którym mowa w art.10 ust.1 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 2013 r. 
o przeciwdziałaniu nadmiernym opóźnieniom w transakcjach handlowych. W posiedzeniu uczestniczyła 
Pani Skarbnik, która szczegółowo omawiała projekty, odpowiadając przy tym na pytania zadawane przez 
członków komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie oraz projekt uchwały w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki długoterminowej. W pozostałych projektach uchwał członkowie komisji wstrzymali 
się od głosu. 

W dniu 24 czerwca 2021 r. Komisja zajmowała się stanem bezpieczeństwa na terenie gminy Masłowice 
w pierwszym półroczu 2021 roku. Obecny na posiedzeniu asp. sztab. Robert Nitecki przedstawił komisji 
stan bezpieczeństwa. Omówiona została ilość interwencji, zdarzeń drogowych, przeprowadzonych 
postępowań przygotowawczych oraz czynności sprawdzających z podziałem na kategorie. Analizowano 
również działania funkcjonariuszy związane z kontrolą zachowania kwarantanny w czasie pandemii. 
Dyskutowano na temat niebezpiecznych miejsc na terenie Gminy Masłowice. 

Dnia 29 czerwca 2021 r. na pierwszej części posiedzenia Komisja zajmowała się projektem uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy i w WPF. Na posiedzeniu obecna była Pani Skarbnik. Radni 
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pozytywnie zaopiniowali projekty uchwał. Druga części spotkania odbyła się w terenie, gdzie komisja 
dokonała analizy stopnia realizacji zaplanowanych inwestycji na terenie Gminy Masłowice w 2021 r. 

W dniu 6 lipca 2021 r. Komisja zajmowała się projektem uchwał dotyczących zmiany w budżecie i w 
WPF. Na posiedzeniu obecna była Pani Skarbnik, która omówiła projekty planowanych zmian oraz 
odpowiadała na zadawane pytania. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał. 

Dnia 23 lipca 2021 r. odbyła się wspólna komisja, na której Wójt Gminy Masłowice przedstawił 
informacje dotyczące przetargu na odbiór odpadów z terenu gminy. Radni negatywnie zaopiniowali warunki 
przetargu. W drugiej części Wójt Gminy przedstawił informacje dotyczące programu „Polski Ład” oraz 
poprosił radnych o propozycje inwestycji które miałyby być zrealizowane w pierwszym terminie. 
Propozycje z największą ilością głosów to: oczyszczalnia ścieków w Masłowicach, rozbudowa Szkoły 
Podstawowej w Strzelcach Małych oraz budowa drogi w Bartodziejach. W dalszej części posiedzenia 
dyskutowano na tematy związane z remontem budynku szkoły w Kraszewicach, a także przebiegu szczepień 
przeciw COVID-19 na terenie Gminy Masłowice. 

W dniu 5 sierpnia 2021 r. Komisja zajmowała się zaopiniowaniem zmian w budżecie gminy i w WPF. Na 
posiedzeniu obecna była Pani Skarbnik, która przedstawiła planowane zmiany i odpowiedziała na zadawane 
pytania. Komisja negatywnie zaopiniowała projekty uchwał. W dalszej części posiedzenia Wójt Gminy 
Masłowice przedstawił członkom Komisji informacje na temat przetargu na odbiór odpadów komunalnych 
z gminy Masłowice oraz ewentualnego odrzucenia z powodu zbyt wysokiej stawki. radni poparli opinię 
wójta, a także wszyscy zaopiniowali ja pozytywnie. Sekretarz Gminy przedstawiła radnym informacje na 
temat dowozu dzieci do Szkoły Podstawowej w Strzelcach Małych oraz Kraszewicach. 

Dnia 24 sierpnia 2021 r. Komisja zajmowała się zmianami w budżecie i w WPF, na posiedzeniu obecna 
była Pani Skarbnik. która szczegółowo omówiła projekty planowanych zmian oraz odpowiadała na zadane 
pytania przez członków komisji. Komisja wstrzymała się od głosu w związku ze zmianami w budżecie i w 
WPF. W drugiej części spotkania członkowie komisji analizowali projekty uchwał w sprawie metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty oraz zwolnienia 
w części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 
budynkami jednorodzinnymi kompostującymi bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 
przydomowym. Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie metod ustalania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. Następnie członkowie komisji przeanalizowali projekt uchwały 
w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od 
nieruchomości, na których znajduje się domek letniskowy lub od innej nieruchomości wykorzystywanej na 
cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

W dniu 2 września 2021 r. Komisja zajmowała się analizą i ustalaniem opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty oraz zwolnienia w części opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami jednorodzinnymi 
kompostującymi bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym. Komisja 
nie wyraziła zgody na pozytywne zaopiniowanie stawek zaproponowanych w projekcie uchwały. 
Członkowie komisji po przeanalizowaniu wszelkich skutków finansowych sporządziła projekt uchwały, 
ustalający stawki na poziomie 26 zł i zwolnieniu o kwotę 4 zł dla właścicieli kompostujących bioodpady 
w przydomowym kompostowniku. Komisja pozytywnie zaopiniowała taki projekt. 

Dnia 17 września 2021 r. Komisja zajmowała się zapytaniem Regionalnej Izy Obrachunkowej w sprawie 
zgodności z prawem uchwały Rady Gminy Masłowice nr XLV.2021 z dnia 2 września 2021 r. w sprawie 
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 
zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 
komunalne w kompostowniku przydomowym. Komisja przygotowała odpowiedzi na pytania RIO, które 
jednogłośnie przyjęli. 

W dniu 15 października 2021 r. Komisja zajmowała się zaopiniowaniem projektów uchwały będących 
przedmiotem obrad sesji Rady Gminy Masłowice dotyczących zmian w budżecie i w WPF. W posiedzeniu 
uczestniczyła Pani Skarbnik, która przedstawiła zakres wprowadzonych zmian. Komisja pozytywnie 
zaopiniowała oba projekty. 

Dnia 26 października 2021 r. Komisja zajmowała się zaopiniowaniem stawek podatków proponowanych 
przez Wójta Gminy. Propozycję Wójta przedstawiła Pani Inspektor ds wymiaru podatków i opłat, która 
wynosiła 5% podwyżkę. Jeden z członków komisji zaproponował 3% podwyżkę. Propozycja Wójta została 
pozytywnie zaopiniowana. 
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W dniu 9 listopada 2021 r. Komisja zajęła się proponowanymi zmianami w budżecie oraz zmianami 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali omawiane projekty 
uchwał. 

W dniu 18 listopada 2021 r. Komisja zajmowała się tematyką związaną z programem rządowym Polaki 
Ład. Na posiedzeniu obecny był Wójt Gminy, z którym Radni prowadzili dyskusję na temat propozycji 
inwestycji finansowanych z programu Polski Ład. 

Dnia 1 grudnia 2021 r. Członkowie Komisji zajmowali się wizją odbudowy infrastruktury szkolnej na 
terenie gminy Masłowice. Wizję zaprezentował Dyrektor PSP w Strzelcach Małych, który przedstawił 
roboczy projekt dobudowy skrzydła do istniejącego budynku szkoły w Strzelcach Małych. Dyskutowano 
również nad zagospodarowaniem istniejącego budynku szkoły w Przerębie. W drugiej części członkowie 
komisji wraz w Wójtem wypracowała propozycje potencjalnych zadań inwestycyjnych w ramach Polskiego 
Ładu i funduszu dla gmin popegeerowskich 

W dniu 7 grudnia 2021 r. Komisja zajmowała się opiniowaniem Planu Pracy Komisji na 2022. Radni 
stwierdzili, że plan ten jest planem ramowym i może być aktualizowany według zaistniałych potrzeb. 
Wszyscy członkowie komisji byli za opracowanym planem pracy. W dalszej części posiedzenia 
uczestniczyła Pani Sekretarz, która przedstawiła radnym propozycje w sprawie: wynagrodzenia wójta, 
zryczałtowanej miesięcznej diety dla radnych oraz wysokości i zasad przyznawania diet dla sołtysów. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała wszystkie trzy propozycje stawek oraz zasady ich potrącania. Ostania 
cześć posiedzenia dotyczyła zmian w budżecie i w WPF, które zostały przedstawione przez Zastępcę 
Skarbnika. Projekty uchwał budżetowych zostały pozytywnie zaopiniowane. 

Dnia 20 grudnia 2021 r. odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego Finansów, 
Planowania Przestrzennego, Ładu, Porządku, Bezpieczeństwa Publicznego oraz Handlu i Usług oraz 
Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska. Wójt Gminy przedstawił 
informacje o zamiarze  budowy mechaniczno-biologicznej oczyszczalni ścieków i osadów komunalnych na 
terenie Gminy Masłowice oraz rozbudowy biologicznej oczyszczalni ścieków w miejscowości Chełmo. 
Następnie prowadzona została dyskusja z obecnym na spotkaniu projektantem - technologiem dotycząca 
budowy oczyszczalni ścieków. 

W dniu 27 grudnia 2021 r. Komisja zajmowała się zmianami w budżecie i w WPF, które zostały 
przedstawione przez Zastępcę Skarbnika. Analizowane projekty zostały pozytywnie zaopiniowane. 
Następnie Zastępca Skarbnika szczegółowo omówiła Projekt Budżetu Gminy Masłowice na rok 2022. 
Najwięcej uwagi Radni poświęcili na zaplanowane zadania inwestycyjne w 2022 roku. Komisja poddała 
projekt pod głosowanie: 2 członków było za, natomiast 4 się wstrzymało. W dalszej części zostały 
omówione dochody, wydatki bieżące, wydatki majątkowe, przychody, rozchody oraz inne dochody zawarte 
w WPF na lata 2022-2026. Radni poddali projekt pod głosowanie, gdzie 2 radnych było za, natomiast 4 się 
wstrzymało. W ostatniej części posiedzenia Komisja zajmowała się przebiegiem prac remontowych 
w budynku OSP w Kraszewicach, a także Radni zostali  poinformowani o wpłynięciu wniosku o wydanie 
decyzji środowiskowej związanej z wydaniem koncesji na wydobywanie kruszyw w miejscowości Granice. 

Nie wszystkie punkty planu pracy Komisji na rok 2021 zostały zrealizowane z uwagi na ogłoszony stan 
epidemii wywołany wirusem COVID-19 oraz wynikającymi z tego stanu ograniczeniami dotyczącymi 
możliwości zgromadzeń, jak również mając na względzie zdrowie i bezpieczeństwo. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy 

  

Mariusz Sarna 
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